
Protokół Nr XLVI/1/2013 
z XLVI sesji Rady Miasta Rzeszowa odbytej w dniu 29 stycznia 2013 r.               

w sali posiedzeń Ratusza, ul. Rynek 1. 
 

 
        Na ustawowy skład 25 radnych w sesji uczestniczyło wg listy obecności                    
25 radnych, co stanowi wymagane quorum do prawomocności obrad (lista obecności 
stanowi załącznik nr 1 do protokołu).  
 
Pan Andrzej Dec – Przewodniczący Rady Miasta – dokonał otwarcia XLVI sesji 
Rady Miasta Rzeszowa i prowadził obrady.  
 
Powitał radnych oraz: 

 Pana Tadeusza Ferenca – Prezydenta Miasta Rzeszowa, 
 Pana Romana Holzera – Zastępcę Prezydenta Miasta Rzeszowa, 
 Pana Stanisława Sienko – Zastępcę Prezydenta Miasta Rzeszowa,  
 Panią Janinę Filipek – Skarbnika Miasta Rzeszowa, 
 Panią Janinę Załuską – Dyrektora Biura Obsługi Prawnej UM Rzeszowa, 
 Pana Henryka Wolickiego – Pełnomocnika Prezydenta Miasta Rzeszowa ds. 

Oświaty, Opieki Społecznej i Osób Niepełnosprawnych, 
(lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu), 
 dyrektorów wydziałów Urzędu Miasta Rzeszowa, kierowników jednostek 

organizacyjnych Miasta oraz jednostek współdziałających z Miastem, 
 przedstawicieli prasy, radia i telewizji,  
 przewodniczących rad osiedli (lista obecności stanowi załącznik nr 3 do 

protokołu), 
 przedstawicieli instytucji i organizacji społeczno – zawodowych, 

zaproszonych gości,  
 a także przybyłych mieszkańców Miasta (lista obecności stanowi załącznik        

nr 4 do protokołu). 
 
Następnie przedstawił proponowany porządek obrad XLVI sesji Rady Miasta 
(porządek obrad stanowi załącznik nr 5 do protokołu). 
 
Poinformował, że wpłynęły następujące wnioski dotyczące zmiany proponowanego 
porządku obrad: 

1. Wniosek Prezydenta Miasta Rzeszowa o zdjęcie z porządku obrad punktu         
8 - uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
położonych w Rzeszowie przy ul. Witolda. Wniosek został przyjęty 
jednogłośnie (20 głosami „za”).  

2. Wniosek Prezydenta Miasta Rzeszowa o uzupełnienie porządku obrad –                
w punkcie 14 a – projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na oddanie              
w użytkowanie wieczyste nieruchomości położonej w Rzeszowie przy                 
ul. Granicznej i Zielonej. Wniosek nie uzyskał wymaganej liczby głosów. Za 
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jego przyjęciem głosowało 8 radnych, 10 było przeciw, 2 radnych wstrzymało 
się od głosu. 

3. Wniosek Prezydenta Miasta Rzeszowa o uzupełnienie porządku obrad –                
w punkcie 14 b – projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
ustanawianie odpłatnej służebności przesyłu na rzecz PGE Dystrybucja S.A. 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie (20 głosami „za”).  

4. Wniosek Komisji Rewizyjnej o zdjęcie z porządku obrad punktu 27 – uchwała 
w sprawie rozpatrzenia skargi. Wniosek został przyjęty jednogłośnie                   
(19 głosami „za”).  

5. Wniosek Prezydenta Miasta Rzeszowa o uzupełnienie porządku obrad –                
w punkcie 28 a – projekt uchwały w sprawie nazw ulic na terenie miasta 
Rzeszowa. Wniosek został przyjęty jednogłośnie (20 głosami „za”).  

6. Wniosek Prezydenta Miasta Rzeszowa o uzupełnienie porządku obrad –                
w punkcie 28 b – projekt uchwały w sprawie nadania nazwy na terenie miasta 
Rzeszowa. Wniosek został przyjęty jednogłośnie (20 głosami „za”). 

7. Wniosek Prezydenta Miasta Rzeszowa o uzupełnienie porządku obrad –                
w punkcie 28 c – projekt uchwały w sprawie granic osiedli miasta Rzeszowa. 
Wniosek został przyjęty 18 głosami „za”, bez głosów przeciwnych, przy            
1 głosie wstrzymującym. 

8. Wniosek Prezydenta Miasta Rzeszowa o uzupełnienie porządku obrad –                
w punkcie 28 d – projekt uchwały w sprawie podziału gminy Rzeszów na 
stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów i granic oraz siedzib 
obwodowych komisji wyborczych. Wniosek został przyjęty jednogłośnie       
(21 głosami „za”). 

9. Wniosek dotyczący zmiany kolejności rozpatrywania projektów uchwał –              
w pkt 25 – Uchwała w sprawie utworzenia Przedszkola Publicznego                        
Nr 39 w Rzeszowie (druk nr XLVI/13/2013), w pkt 26 – Uchwała w sprawie 
utworzenia Zespołu Szkolno – Przedszkolnego Nr 9 w Rzeszowie (druk               
nr XLVI/12/2013). 

 
Rada Miasta przyjęła następujący porządek obrad: 
 

1. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Miasta Rzeszowa (druk nr XLVI/16/2013). 

2. Uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej miasta Rzeszowa na rok 
2013 Nr XLIV/841/2012 (druk nr XLVI/17/2013). 

3. Uchwała w sprawie zmian uchwały budżetowej Miasta Rzeszowa                        
na 2013 r. (druk nr XLVI/18/2013). 

4. Oświadczenia i informacje.  
5. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 

położonej przy al. Rejtana w Rzeszowie (druk nr XLVI/1/2013). 
6. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonych 

w Rzeszowie przy Al. Żołnierzy I Armii Wojska Polskiego (druk                        
nr XLVI/3/2013). 

7. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
niezabudowanej położonej w Rzeszowie (druk nr XLVI/4/2013). 
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8. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości (druk            
nr XLVI/8/2013). 

9. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości (druk           
nr XLVI/9/2013). 

10. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości (druk             
nr XLVI/10/2013). 

11. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości (druk             
nr XLVI/26/2013). 

12. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości (druk               
nr XLVI/27/2013). 

13. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu                        
i odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia umowy (druk                        
nr XLVI/11/2013). 

14. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na ustanawianie odpłatnej służebności 
przesyłu na rzecz PGE Dystrybucja S.A.  

15. Informacja Prezydenta Miasta Rzeszowa na temat realizacji inwestycji               
pn. „Budowa połączenia al. Armii Krajowej z ul. Dunikowskiego                        
w Rzeszowie”.  

16. Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany Nr 231/17/2011 Miejscowego Planu 
Zagospodarowania Przestrzennego Nr 10/7/96 zespołu usług publicznych             
i komercyjnych na osiedlu Nowe Miasto w Rzeszowie (druk                        
nr XLVI/19/2013). 

17. Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany Nr 209/21/2010 Miejscowego Planu 
Zagospodarowania Przestrzennego Nr 137/8/2006 w rejonie ulicy Zawiszy 
Czarnego – 1 w Rzeszowie – 1 w części dotyczącej terenów: 3MN/U, 2U, 3U, 
1U/P – 3U/P, 1U/ZP, 2U/ZP, 1KDL, 2KDD i 1KDW/XR oraz części terenów: 
3MN – 5MN i 1E (druk nr XLVI/20/2013). 

18. Uchwała w sprawie uchwalenia Miejscowego Planu Zagospodarowania 
Przestrzennego Nr 240/8/2012 w rejonie ul. Szajerów na osiedlu Słocina                
w Rzeszowie (druk nr XLVI/21/2013). 

19. Uchwała zmieniająca uchwałę Rady Miasta Rzeszowa – w sprawie 
utworzenia Zarządu Transportu Miejskiego w Rzeszowie (druk                       
nr XLVI/22/2013). 

20. Uchwała w sprawie ustalenia cen urzędowych za usługi przewozowe                    
w publicznym transporcie zbiorowym w zakresie zadania o charakterze 
użyteczności publicznej na terenie Gminy Miasto Rzeszów (druk                        
nr XLVI/23/2013). 

21. Uchwała w sprawie ustanowienia ulg w opłatach za usługi przewozowe                
w publicznym transporcie zbiorowym w zakresie zadania o charakterze 
użyteczności publicznej na terenie Gminy Miasta Rzeszów (druk                        
nr XLVI/24/2013). 

22. Uchwała w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do realizacji projektu pn. 
„Opracowanie dokumentów strategicznych dla Rzeszowskiego Obszaru 
Funkcjonalnego” w ramach Programu Operacyjnego Pomoc Techniczna       
2007 – 2013 (druk nr XLVI/5/2013). 
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23. Uchwała w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do projektu pn.: „Liderzy 
Gospodarki Krajów Europy Środkowej” w ramach Programu Europa dla 
Obywateli (druk nr XLVI/25/2013). 

24. Uchwała w sprawie uzgodnienia zakresu prac wykonywanych na potrzeby 
ochrony przyrody dotyczących pomników przyrody w Rzeszowie (druk               
nr XLVI/6/2013). 

25. Uchwała w sprawie utworzenia Przedszkola Publicznego Nr 39 w Rzeszowie 
(druk nr XLVI/13/2013). 

26. Uchwała w sprawie utworzenia Zespołu Szkolno – Przedszkolnego                 
Nr 9 w Rzeszowie (druk nr XLVI/12/2013). 

27. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi (druk nr XLVI/15/2013). 
28. Uchwała w sprawie nazw ulic na terenie miasta Rzeszowa.  
29. Uchwała w sprawie nadania nazwy na terenie miasta Rzeszowa. 
30. Uchwała w sprawie granic osiedli miasta Rzeszowa.  
31. Uchwała w sprawie podziału gminy Rzeszów na stałe obwody głosowania, 

ustalenia ich numerów i granic oraz siedzib obwodowych komisji 
wyborczych.  

32. Sprawozdanie Prezydenta Miasta Rzeszowa z działalności Komisji 
Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego dla Miasta Rzeszowa za 2012 r.  

33. Interpelacje i zapytania. 
34. Wolne wnioski i sprawy różne. 

 
Przystąpiono do realizacji przyjętego porządku obrad. 
 
Ad. 1.  
 
Pani Janina Filipek – Skarbnik Miasta – przedstawiła projekt uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Rzeszowa 
(projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem, przedstawiony na druku nr XLVI/16/2013 
stanowi załącznik nr 6 do protokołu).  
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania:  
 

Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Miasta Rzeszowa (w zaproponowanej wersji) została przyjęta 
jednogłośnie (20 głosami „za”). 
 
Ad. 2.  
 
Pani Janina Filipek – Skarbnik Miasta – przedstawiła projekt uchwały w sprawie 
zmiany uchwały budżetowej miasta Rzeszowa na rok 2013 Nr XLIV/841/2012 
(projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem, przedstawiony na druku nr XLVI/17/2013 
stanowi załącznik nr 7 do protokołu).  
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania:  
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Uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej miasta Rzeszowa na rok 
2013 Nr XLIV/841/2012 (w zaproponowanej wersji) została przyjęta 18 głosami 
„za”, bez głosów przeciwnych, przy 5 głosach wstrzymujących.  
 
Ad. 3.  
 
Pani Janina Filipek – Skarbnik Miasta – przedstawiła projekt uchwały w sprawie 
zmian uchwały budżetowej Miasta Rzeszowa na 2013 r. (projekt uchwały, wraz                
z uzasadnieniem, przedstawiony na druku nr XLVI/18/2013 stanowi załącznik              
nr 8 do protokołu).  
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania:  
 

Uchwała w sprawie zmian uchwały budżetowej Miasta Rzeszowa na 2013 r. 
(w zaproponowanej wersji) została przyjęta 18 głosami „za”, bez głosów 
przeciwnych, przy 3 głosach wstrzymujących.  
 
Ad. 4.  
 
Pan Andrzej Dec – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że: 
1) w dniu 29 grudnia 2012 r. zmarł arcybiskup Ignacy Tokarczuk, 
2) w dniu 13 stycznia 2013 r. zmarł prof. Michał Kulesza, 
3) w dniu 23 stycznia 2013 r. – zmarł kardynał Józef Glemp. 
Rada Miasta uczciła minutą ciszy pamięć zmarłych.  
 
Pan Andrzej Dec – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że dokonał 
sprostowania oczywistej omyłki w uchwale Nr XLIV/859/2012 Rady Miasta 
Rzeszowa z dnia 18 grudnia 2012 r. w sprawie zmiany nazwy Zespołu Szkół 
Spożywczych w Rzeszowie. Sprostowanie polega na poprawieniu numeru uchwały: 
było – XLVI/859/2012, a powinno być XLIV/859/2012. Sprostowanie przedstawione 
na piśmie z dnia 27 grudnia 2012 r. stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  
 
Rada Miasta przyjęła bez uwag Protokół Nr XLV/1/2012 z XLV sesji odbytej w dniu                    
28 grudnia 2012 r. 
 
Pan Stanisław Sienko – Zastępca Prezydenta Miasta – poinformował, że w styczniu 
2013 r. dla Miasta Rzeszowa zostały przyznane następujące nagrody: 
„1) I nagroda w konkursie Innowator – konkurs był organizowany przez Centrum im. Adama 
Smitha, które zajmuje się badaniem samorządu w Polsce. Prezydent Miasta otrzymał nagrodę 
za śmiałe i odważne inwestycje podejmowane w trudnym ekonomicznie czasie, za stałe 
partnerstwo i uczestnictwo w procesie promocyjnym na rzecz polepszania wizerunku całego 
regionu, natomiast Miasto otrzymało nagrodę za utworzenie centrum informacji                        
w hipermarketach oraz dużych centrach handlowych; 
2) I miejsce w kategorii miast powyżej 100 000 mieszkańców – Krajowy Lider Innowacji                
i Rozwoju 2012 – nagroda w kategorii rozwój została przyznana za inwestycje i pozyskiwanie 
środków unijnych oraz działania typowo inwestycyjne i budżetowe, nagroda w kategorii 
innowacja została przyznana za I etap RESMANA; 
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3) 4 miejsce w konkursie Perły Samorządu w kategorii powyżej 100 000 mieszkańców”. 
 
Ad. 5.  
 
Pan Roman Holzer – Zastępca Prezydenta Miasta – przedstawił projekt uchwały              
w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości położonej przy al. 
Rejtana w Rzeszowie (projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem, przedstawiony na 
druku nr XLVI/1/2013 stanowi załącznik nr 10 do protokołu).  
 
Radny Pan Jerzy Cypryś – zauważył, że w uzasadnieniu do projektu uchwały jest 
zapis następującej treści: „(…) z przeznaczeniem na zorganizowanie „Magazynu 
Kultury” tj. miejsca, w którym odbywać się będą przeróżne wydarzenia, warsztaty, 
pokazy mody, koncerty, imprezy i różnorakie wydarzenia artystyczne, na 
warunkach i stawkach jak dotychczas”. Zapytał, czy jest pewność, iż ten zapis będzie 
przestrzegany?  
 
Pan Roman Holzer – Zastępca Prezydenta Miasta – zapewnił, że zapisy zawarte              
w umowie oraz uchwale Rady Miasta będą przestrzegane.  
 
Pan Andrzej Dec – Przewodniczący Rady Miasta – poprosił, aby mapy stanowiące 
załączniki do projektów uchwał były bardziej czytelne. 
 
Radny Pan Jerzy Cypryś – zapytał, kto będzie użytkownikiem działki? 
 
Pan Grzegorz Tarnowski – Dyrektor Biura Gospodarki Mieniem – wyjaśnił: 
„Wspólnikami firmy Greinplast i Foto – Hurt do tej pory były te same osoby. Obecnie firmy 
te dzielą się majątkiem wspólnym, gdyż firma Foto – Hurt, w związku z podpisywanymi 
umowami nie może funkcjonować pod tą nazwą. Podmiotem umowy będzie firma 
Greinplast”.  
 
Przystąpiono do głosowania: 
 

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 
położonej przy al. Rejtana w Rzeszowie (w zaproponowanej wersji) została 
przyjęta jednogłośnie (22 głosami „za”). 
 
Ad. 6.  

 
Pan Roman Holzer – Zastępca Prezydenta Miasta – przedstawił projekt uchwały          
w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonych w Rzeszowie 
przy Al. Żołnierzy I Armii Wojska Polskiego (projekt uchwały, wraz                        
z uzasadnieniem, przedstawiony na druku nr XLVI/3/2013 stanowi załącznik               
nr 11 do protokołu). 
 
Radny Pan Jerzy Cypryś – zapytał: „Na jakim etapie są przygotowania do budowy 
aquaparku? W uzasadnieniu do projektu uchwały jest zapis, że z uwagi na zainteresowanie 
firm nabyciem ww. działek zasadna wydaje się ich sprzedaż w drodze przetargu 
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nieograniczonego. Czy to w praktyce oznacza, że jeżeli ktoś się zwróci z wnioskiem o wydanie 
warunków zabudowy automatycznie dany teren będzie przeznaczony do sprzedaży?”  
 
Pan Roman Holzer – Zastępca Prezydenta Miasta – wyjaśnił, że ten teren został 
przeznaczony do sprzedaży, gdyż jego obszar jest za mały pod budowę aquaparku. 
 
Przystąpiono do głosowania: 
 

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
położonych w Rzeszowie przy Al. Żołnierzy I Armii Wojska Polskiego                        
(w zaproponowanej wersji) została przyjęta 18 głosami „za”, bez głosów 
przeciwnych, przy 4 głosach wstrzymujących.  
 
Ad. 7.  

 
Pan Roman Holzer – Zastępca Prezydenta Miasta – przedstawił projekt uchwały            
w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej położonej 
w Rzeszowie (projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem, przedstawiony na druku             
nr XLVI/4/2013 stanowi załącznik nr 12 do protokołu). 
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania:  
 

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
niezabudowanej położonej w Rzeszowie (w zaproponowanej wersji) została 
przyjęta 20 głosami „za”, bez głosów przeciwnych, przy 1 głosie wstrzymującym.  

 
Ad. 8.  

 
Pan Roman Holzer – Zastępca Prezydenta Miasta – przedstawił projekt uchwały             
w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości (projekt uchwały, wraz             
z uzasadnieniem, przedstawiony na druku nr XLVI/8/2013 stanowi załącznik             
nr 13 do protokołu). 
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania:  
 

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości                    
(w zaproponowanej wersji) została przyjęta jednogłośnie (19 głosami „za”). 
 
Ad. 9.  

 
Pan Roman Holzer – Zastępca Prezydenta Miasta – przedstawił projekt uchwały           
w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości (projekt uchwały, wraz          
z uzasadnieniem, przedstawiony na druku nr XLVI/9/2013 stanowi załącznik             
nr 14 do protokołu). 
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania:  
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Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości                    
(w zaproponowanej wersji) została przyjęta jednogłośnie (17 głosami „za”). 
 
Ad. 10.  

 
Pan Roman Holzer – Zastępca Prezydenta Miasta – przedstawił projekt uchwały         
w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości (projekt uchwały, wraz           
z uzasadnieniem, przedstawiony na druku nr XLVI/10/2013 stanowi załącznik        
nr 15 do protokołu). 
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania:  
 

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości                    
(w zaproponowanej wersji) została przyjęta jednogłośnie (15 głosami „za”). 
 
Ad. 11.  

 
Pan Roman Holzer – Zastępca Prezydenta Miasta – przedstawił projekt uchwały           
w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości (projekt uchwały, wraz          
z uzasadnieniem, przedstawiony na druku nr XLVI/26/2013 stanowi załącznik          
nr 16 do protokołu). 
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania:  
 

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości                    
(w zaproponowanej wersji) została przyjęta jednogłośnie (18 głosami „za”). 
 
Ad. 12.  
 
Pan Roman Holzer – Zastępca Prezydenta Miasta – przedstawił projekt uchwały          
w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości (projekt uchwały, wraz            
z uzasadnieniem, przedstawiony na druku nr XLVI/27/2013 stanowi załącznik         
nr 17 do protokołu). 
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania:  
 

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości                    
(w zaproponowanej wersji) została przyjęta jednogłośnie (19 głosami „za”). 
 
Ad. 13.  
 
Pan Roman Holzer – Zastępca Prezydenta Miasta – przedstawił projekt uchwały            
w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu i odstąpienie od 
przetargowego trybu zawarcia umowy (projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem, 
przedstawiony na druku nr XLVI/11/2013 stanowi załącznik nr 18 do protokołu). 
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania:  



 9 

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu                        
i odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia umowy (w zaproponowanej 
wersji) została przyjęta jednogłośnie (19 głosami „za”). 

 
Ad. 14.  
 
Pan Roman Holzer – Zastępca Prezydenta Miasta – przedstawił projekt uchwały          
w sprawie wyrażenia zgody na ustanawianie odpłatnej służebności przesyłu na 
rzecz PGE Dystrybucja S.A. (projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem, stanowi 
załącznik nr 19 do protokołu). 
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania:  
 

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na ustanawianie odpłatnej 
służebności przesyłu na rzecz PGE Dystrybucja S.A. (w zaproponowanej wersji) 
została przyjęta jednogłośnie (19 głosami „za”). 
 
Ad. 15. 
 
Pan Marek Ustrobiński – Zastępca Prezydenta Miasta – przedstawił informację na 
temat realizacji inwestycji pn. „Budowa połączenia al. Armii Krajowej                        
z ul. Dunikowskiego w Rzeszowie”. Materiały dotyczące sprawy stanowią załącznik 
nr 20 do protokołu. 
 
Pan Marek Ustrobiński – Zastępca Prezydenta Miasta – powiedział: „Umowa na 
realizację tej inwestycji została podpisana z firmą Trasal w dniu 27 maja 2010 r. Pojawiły się 
pewne kontrowersje, z uwagi na opinie czy decyzje ze strony pracowniczych ogrodów 
działkowych. Mapę do tego przedsięwzięcia udało się opracować dopiero w październiku           
2010 r., w asyście Policji, ponieważ nie wszyscy zgadzali się na to, aby Miasto mogło wejść 
na własny teren i wykonać mapę. Jednak 2 lutego 2011 r. złożono wniosek o wydanie decyzji 
środowiskowej do Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska. Od tego momentu pojawiły się 
uwagi, protesty i korekty. Natomiast 28 lutego 2011 r. zatwierdzono opracowaną koncepcję 
połączenia al. Armii Krajowej z ul. Dunikowskiego, która uwzględniała wskazówki 
Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska. W dniu 4 kwietnia 2011 r. zostały udzielone 
odpowiedzi na korespondencję przesłaną przez użytkowników ogrodów działkowych,                  
w kwestii uwag do opracowanej dokumentacji technicznej. W dniu                        
29 kwietnia 2011 r. przekazano opinię o konieczności przeprowadzenia oceny oddziaływania 
na środowisko, którą to projektant zrealizował. W dniu 27 maja 2011 r. została podjęta 
decyzja w sprawie zastosowania zabezpieczeń przed hałasem, które były wcześniej 
proponowane i wymagane. W dniu 20 lipca 2011 r. przekazano opracowany raport 
oddziaływania na środowisko, który również spotkał się z protestami. Dopiero w dniu                    
2 listopada 2011 r. raport został uzupełniony i przekazany oraz wszczęto postępowanie 
administracyjne w tej sprawie. W dniu 25 kwietnia 2012 r. została wydana decyzja 
środowiskowa, która również została oprotestowana.  W dniu 28 września 2012 r. decyzja 
została w części uchylona, ale również  w dniu 28 września uzupełniono raport                        
o sporządzeniu analizy wariantów. W dniu 16 listopada 2012 r. otrzymaliśmy pozytywną 
opinię z Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska w sprawie uzyskania decyzji 
środowiskowej. Niestety, pod koniec 2012 r. zmieniły się przepisy w zakresie ochrony 
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środowiska i w dniu 17 grudnia zostało wszczęte postępowanie w sprawie uwzględnienia 
zabezpieczeń hałasowych, według znowelizowanej ustawy. Jednak dzięki temu, zajętość 
terenu znacznie uległa zmianie, jak również ilość zabezpieczeń przed hałasem, które według 
nowej ustawy są w mniejszej ilości potrzebne i niezbędne, po to aby inwestycja została 
zrealizowana. Na dzień dzisiejszy oczekujemy wydania ostatecznej decyzji środowiskowej               
i złożymy dokumentację, która pod względem technicznym jest kompletna i gotowa do decyzji 
o wydanie zezwolenia na realizację inwestycji drogowej. Przewidujemy, że w maju, po 
uzyskaniu decyzji, ogłosimy przetarg na realizację budowy tej drogi”. 
 
Pan Andrzej Dec – Przewodniczący Rady Miasta – wyjaśnił, że powyższy punkt 
został umieszczony w porządku obrad sesji, w związku z pismem Prezesa 
Rodzinnych Ogrodów Działkowych, zawierającym uwagi do wydania decyzji            
o  środowiskowych uwarunkowaniach dla niniejszej inwestycji. Dodał: „Protestujący 
podnoszą, że w planie zagospodarowania przestrzennego droga miała przebiegać obok 
ogródków działkowych. Dlatego oprotestowują wszelkie kroki w procedurze, która ma 
doprowadzić do budowy drogi przez ogródki. Chcielibyśmy mieć przekonanie, że to jest dobra 
decyzja, abyśmy mogli odpowiedzieć protestującym, że decyzja zapadła i będzie 
konsekwentnie realizowana”. 
 
Pan Marek Ustrobiński – Zastępca Prezydenta Miasta – w uzupełnieniu 
wypowiedzi, dodał: „Wielokrotnie odbywały się spotkania z Panem Prezydentem w tej 
sprawie i wielokrotnie udzielano odpowiedzi na powyższe kwestie, a mianowicie, że układ 
komunikacyjny Miasta Rzeszowa tworzy pewną całość i że będzie budowana zarówno ta 
droga, o której mówi Pan Przewodniczący, zaplanowana w kierunku na południowy wschód, 
od tej, która jest realizowana. Natomiast z uwagi na to, że grunty znajdujące się pod tą ulicą 
są własnością Miasta, jest ona przewidziana do realizacji w pierwszej kolejności”. 
 
Pan Tadeusz Ferenc – Prezydent Miasta Rzeszowa – zabierając głos, powiedział: 
„Ilość budynków przy ulicy Wieniawskiego, Forsycji czy Dunikowskiego ciągle wzrasta, 
dlatego należy budować nowe ulice. W tej chwili dojazd do ulicy Wieniawskiego biegnie przez 
ulicę Łukasiewicza i Paderewskiego. Teren, o którym mówimy jest własnością Miasta,                   
pod realizację odcinka do ulicy Dunikowskiego teren trzeba będzie wykupić. Miasto się 
rozrasta, przybywa budynków, mieszkańców, którym trzeba zapewnić dojazd do miejsca 
zamieszkania. Budowa tej drogi usprawnia dojazd do ulicy Wieniawskiego. Tym bardziej, że 
planujemy budowę kolejnej ulicy – od ulicy Wieniawskiego w kierunku Chmielnika. Wszędzie 
są protesty, przykładem jest ulica Borowa, gdzie po kilku latach doszliśmy do sytuacji, że ta 
ulica będzie budowana”. 
 
Ad. 16.     
 
Pani Anna Raińczuk – Dyrektor Biura Rozwoju Miasta Rzeszowa –                        
przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmiany Nr 231/17/2011 
Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego Nr 10/7/96 zespołu usług 
publicznych i komercyjnych na osiedlu Nowe Miasto w Rzeszowie (projekt uchwały, 
wraz z uzasadnieniem, przedstawiony na druku nr XLVI/19/2013 stanowi załącznik 
nr 21 do protokołu). 
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Radny Pan Jacek Kiczek – zabierając głos w dyskusji, powiedział: „Chciałbym zwrócić 
uwagę na rozwiązanie dotyczące miejsc parkingowych zaprojektowanych w planie, w ramach 
pasa drogowego. Sugerowałbym, aby wstrzymać się z podjęciem tej uchwały i przemyśleć to 
rozwiązanie pod kątem projektowo – architektonicznym”. 
 
Pani Anna Raińczuk – Dyrektor Biura Rozwoju Miasta Rzeszowa – zauważyła, że   
w Rzeszowie sprawdzają się miejsca parkingowe wykonane w liniach 
rozgraniczających drogi. Wniosek inwestora dotyczył możliwości realizacji miejsc 
parkingowych. Po jego akceptacji i podjęciu uchwały zadanie zostało wykonane. 
Lokalizacja miejsc parkingowych jest uzgodniona z zarządcą drogi tj. Miejskim 
Zarządem Dróg. 
 
Radny Pan Robert Kultys – zabierając głos w dyskusji, powiedział: „Projekt uchwały 
był przedmiotem obrad Komisji Gospodarki Przestrzennej. Zwyczajowo, jeżeli inwestor stara 
się o pozwolenie na realizację inwestycji, to wymaga się od niego, aby na własnej działce 
zapewnił miejsca parkingowe dla klientów swojej komercyjnej inwestycji. Jedyny wyjątek 
dotyczy budownictwa wielorodzinnego, gdzie mieszkańcy bloków parkują samochody wzdłuż 
ulic obrzeżnych, przy drogach. Dlaczego w tym wypadku, mimo, że jest to inwestycja 
komercyjna, umożliwiono wykonanie miejsc parkingowych w szerokości pasa drogowego? 
Jeżeli miejsca parkingowe w pasie drogowym będą użytkowane przez użytkownika 
komercyjnego, to oczywistym jest, że nie będą użytkowane przez mieszkańców bloków. 
Proponuję, aby wstrzymać się z uchwaleniem planu zagospodarowania przestrzennego”. 
 
Pani Anna Raińczuk – Dyrektor Biura Rozwoju Miasta Rzeszowa – wyjaśniła: 
„Rozwiązanie jest przemyślane pod każdym względem. W ustaleniach planu dla terenu 
usługowego jest określony wskaźnik miejsc postojowych. Dopuszczenie realizacji miejsc 
postojowych w liniach rozgraniczających ulic jest powszechnie stosowane, nie tylko                      
w zabudowie mieszkaniowej, ale również w centralnej części miasta w rejonie usług. Deficyt 
miejsc postojowych uzupełniony w ten sposób jest przydatny”.  
 
Radna Pani Jolanta Kaźmierczak – wyrażając swoją opinię, powiedziała: „To 
rozwiązanie powoduje niekorzystną sytuację. Jeżeli inwestor wybuduje parkingi na swoim 
terenie w pasie drogowym, to w przyszłości może ustawić znaki pozwalające na parkowanie 
jedynie klientom korzystającym z usług znajdujących się na tym terenie. Parkingi 
usytuowane w pasie drogowym należałoby realizować jako ogólnodostępne, dla wszystkich 
mieszkańców”.  
 
Pan Andrzej Dec – Przewodniczący Rady Miasta – zapytał, czy teren znajdujący się 
w pasie drogowym jest własnością inwestora?  
 
Pan Marek Ustrobiński – Zastępca Prezydenta Miasta – wyjaśnił: „Często zdarza się, 
że w pasach drogowych dróg publicznych znajdują się tereny, które są własnością prywatną. 
Ta sytuacja prawna jest regulowana na bieżąco. Mimo, że działka jest własnością prywatną, 
to jeżeli znajduje się ona w pasie drogowym drogi publicznej, to miejsca postojowe są 
ogólnodostępne”.  
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Pan Tadeusz Ferenc – Prezydent Miasta Rzeszowa – zabierając głos w dyskusji, 
powiedział: „Jeżeli inwestor ma zamiar budować, to nie należy mu przeszkadzać. Parkingi 
budowane w pasie drogowym będą ogólnodostępne”. 
 
Radny Pan Robert Kultys – odnosząc się do powyższej wypowiedzi, stwierdził: 
„Jeżeli w planie zagospodarowania przestrzennego, a później w pozwoleniu na budowę, 
miejsca parkingowe zostaną określone jako miejsca parkingowe obsługujące ten obiekt, daje to 
inwestorowi tytuł prawny do korzystania z niego tylko przez użytkowników tego budynku”. 
 
Radny Pan Wiesław Buż – powiedział: „Styl zabudowy przyulicznych miejsc 
parkingowych świetnie wpisuje się w pejzaż całego osiedla. Chciałem zwrócić uwagę, że 
zarówno na parkingu Tesco, jak i kręgielni mieszkańcy korzystają z miejsc parkingowych, bez 
żadnych uwag i zastrzeżeń. Z uwagi na fakt, że inwestycja jest w toku uważam, że 
powinniśmy podjąć omawianą uchwałę”. 
 
Radna Pani Jolanta Kaźmierczak – zgłosiła wniosek, aby parkingi budowane przez 
inwestorów dla potrzeb inwestycji na terenie pasów drogowych były parkingami 
ogólnodostępnymi dla wszystkich mieszkańców, a nie tylko dla inwestorów czy też 
klientów wybudowanego obiektu.  
 
Radny Pan Robert Kultys – powiedział: „Nie jest problemem, że miejsca parkingowe 
zaprojektowano w pasie drogowym. Chodzi o to, że zapisy powodują, iż w pasie drogowym 
miejsca parkingowe, które powinny być ogólnodostępne, będą użytkowane jako miejsca 
przypisane tej inwestycji”. 
 
Pan Andrzej Dec – Przewodniczący Rady Miasta – powiedział: „Chodzi o to, że jeżeli 
dopuszczamy do realizacji takich inwestycji, to żeby inwestorzy mieli obowiązek zmieścić się 
ze swoimi zamierzeniami w granicach swojej działki”. 
 
Radny Pan Jerzy Cypryś – zabierając głos w dyskusji, powiedział: „Chodzi o to, żeby 
inwestorzy planując inwestycję nie blokowali ewentualnej rozbudowy czy przebudowy drogi, 
a wskazane usytuowanie miejsc parkingowych zablokuje jakąkolwiek możliwość modyfikacji”. 
 
Radny Pan Wiesław Buż – poinformował, że Rada Osiedla wyraziła poparcie dla tej 
inwestycji. 
 
Przystąpiono do głosowania: 
 

Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany Nr 231/17/2011 Miejscowego Planu 
Zagospodarowania Przestrzennego Nr 10/7/96 zespołu usług publicznych                        
i komercyjnych na osiedlu Nowe Miasto w Rzeszowie (w zaproponowanej wersji) 
została przyjęta 15 głosami „za”, przy 5 głosach przeciwnych i 4 głosach  
wstrzymujących.  
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Ad. 17.     
 
Pani Anna Raińczuk – Dyrektor Biura Rozwoju Miasta Rzeszowa –                        
przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmiany Nr 209/21/2010 
Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego Nr 137/8/2006 w rejonie 
ulicy Zawiszy Czarnego – 1 w Rzeszowie – 1 w części dotyczącej terenów: 3MN/U, 
2U, 3U, 1U/P – 3U/P, 1U/ZP, 2U/ZP, 1KDL, 2KDD i 1KDW/XR oraz części 
terenów: 3MN – 5MN i 1E (projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem, przedstawiony 
na druku nr XLVI/20/2013 stanowi załącznik nr 22 do protokołu). 
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania:  
 

Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany Nr 209/21/2010 Miejscowego Planu 
Zagospodarowania Przestrzennego Nr 137/8/2006 w rejonie ulicy Zawiszy 
Czarnego – 1 w Rzeszowie – 1 w części dotyczącej terenów: 3MN/U, 2U, 3U, 1U/P – 
3U/P, 1U/ZP, 2U/ZP, 1KDL, 2KDD i 1KDW/XR oraz części terenów: 3MN – 5MN             
i 1E (w zaproponowanej wersji) została przyjęta jednogłośnie (23 głosami „za”). 

 
Ad. 18.     
 
Pani Anna Raińczuk – Dyrektor Biura Rozwoju Miasta Rzeszowa –                        
przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia Miejscowego Planu 
Zagospodarowania Przestrzennego Nr 240/8/2012 w rejonie ul. Szajerów na osiedlu 
Słocina w Rzeszowie (projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem, przedstawiony na 
druku nr XLVI/21/2013 stanowi załącznik nr 23 do protokołu). 
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania:  
 

Uchwała w sprawie uchwalenia Miejscowego Planu Zagospodarowania 
Przestrzennego Nr 240/8/2012 w rejonie ul. Szajerów na osiedlu Słocina                        
w Rzeszowie (w zaproponowanej wersji) została przyjęta jednogłośnie (21 głosami 
„za”). 
 
Ad. 19.  
 
Pan Marek Ustrobiński – Zastępca Prezydenta Miasta – przedstawił projekt 
uchwały zmieniającej uchwałę Rady Miasta Rzeszowa – w sprawie utworzenia 
Zarządu Transportu Miejskiego w Rzeszowie (projekt uchwały, wraz                        
z uzasadnieniem, przedstawiony na druku nr XLVI/22/2013 stanowi załącznik              
nr 24 do protokołu). 
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania:  
 

Uchwała zmieniająca uchwałę Rady Miasta Rzeszowa – w sprawie 
utworzenia Zarządu Transportu Miejskiego w Rzeszowie (w zaproponowanej 
wersji) została przyjęta 16 głosami „za”, bez głosów przeciwnych, przy 1 głosie 
wstrzymującym.  
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Ad. 20.  
 
Pan Marek Ustrobiński – Zastępca Prezydenta Miasta – przedstawił projekt 
uchwały w sprawie ustalenia cen urzędowych za usługi przewozowe w publicznym 
transporcie zbiorowym w zakresie zadania o charakterze użyteczności publicznej na 
terenie Gminy Miasto Rzeszów (projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem, 
przedstawiony na druku nr XLVI/23/2013 stanowi załącznik nr 25 do protokołu). 
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania:  
 

Uchwała w sprawie ustalenia cen urzędowych za usługi przewozowe                   
w publicznym transporcie zbiorowym w zakresie zadania o charakterze 
użyteczności publicznej na terenie Gminy Miasto Rzeszów (w zaproponowanej 
wersji) została przyjęta jednogłośnie (18 głosami „za”). 

 
Ad. 21.  
 
Pan Marek Ustrobiński – Zastępca Prezydenta Miasta – przedstawił projekt 
uchwały w sprawie ustanowienia ulg w opłatach za usługi przewozowe                       
w publicznym transporcie zbiorowym w zakresie zadania o charakterze 
użyteczności publicznej na terenie Gminy Miasta Rzeszów (projekt uchwały, wraz            
z uzasadnieniem, przedstawiony na druku nr XLVI/24/2013 stanowi załącznik               
nr 26 do protokołu). 
 
Radny Pan Witold Walewender – wyraził poparcie dla podjęcia powyższej uchwały.  
 
Radna Pani Marta Niewczas – zapytała o planowany termin wprowadzenia płatnej 
strefy parkowania w centrum miasta.  
 
Pan Marek Ustrobiński – Zastępca Prezydenta Miasta – wyjaśnił, że wprowadzenie 
płatnej strefy parkowania jest przewidywane na czerwiec 201 4 roku.  
 
Pan Andrzej Dec – Przewodniczący Rady Miasta – zapytał: „Czy zapisy uchwały 
odnoszą się do ulg dla uczniów szkół policealnych? Ilu jest tych uczniów?” 
 
Pan Łukasz Dziągwa – Dyrektor Zarządu Transportu Miejskiego – wyjaśnił: 
„Nowelizacja ustawy o systemie oświaty przyznaje równe prawa dla wszystkich uczniów 
szkół ponadgimnazjalnych, zarówno szkół zawodowych, liceów, techników jak i szkół 
pomaturalnych. Rekomendujemy przyznanie tym uczniom ulgi samorządowej, której 
podstawą jest uchwała Rady Miasta. Uprawnienie do ulg przysługuje wszystkim uczniom, 
nie dłużej jednak niż do ukończenia 21 roku życia. Liczba uczniów to około 5 tysięcy”. 
 
Radny Pan Stanisław Ząbek – zabierając głos w dyskusji, powiedział: „Obserwując 
sytuację dotyczącą sprzedaży i cen biletów, proponuję wprowadzenie dwóch, czy trzech 
rodzajów biletów np. bilet podstawowy, bilet ulgowy i bilet miesięczny. Jest możliwość 
zmniejszenia ilości biletów i uproszczenia ich sprzedaży. Zmniejszyłoby to koszty dla              
MPK przy drukowaniu biletów”. 
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Pan Andrzej Dec – Przewodniczący Rady Miasta – zwrócił uwagę, że różnica                 
w cenach biletów umożliwia sporządzenie statystyki, ile danych biletów zostało 
sprzedanych.  
 
Pan Marek Ustrobiński – Zastępca Prezydenta Miasta – poinformował:                     
„W najbliższym czasie zostaną wprowadzone bilety elektroniczne. Natomiast na bieżąco, 
pracujemy nad porządkowaniem taryf”. 
 
Przystąpiono do głosowania: 
 

Uchwała w sprawie ustanowienia ulg w opłatach za usługi przewozowe                
w publicznym transporcie zbiorowym w zakresie zadania o charakterze 
użyteczności publicznej na terenie Gminy Miasta Rzeszów (w zaproponowanej 
wersji) została przyjęta 19 głosami „za”, bez głosów przeciwnych, przy 1 głosie 
wstrzymującym.  
 
Ad. 22.  
 
Pani Stanisława Bęben – Dyrektor Wydziału Pozyskiwania Funduszy UM 
Rzeszowa – przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia 
do realizacji projektu pn. „Opracowanie dokumentów strategicznych dla 
Rzeszowskiego Obszaru Funkcjonalnego” w ramach Programu Operacyjnego Pomoc 
Techniczna 2007 – 2013 (projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem, przedstawiony na 
druku nr XLVI/5/2013 stanowi załącznik nr 27 do protokołu). 
Ponadto poinformowała: „Kiedy inne gminy dowiedziały się, że zamierzamy tworzyć taki 
obszar, do Pana Prezydenta wpłynęły wnioski od Burmistrza Miasta Kolbuszowa i Sokołowa 
Małopolskiego. Gminy Błażowa i Lubenia również były brane pod uwagę. Obszar 
funkcjonalny nie jest jeszcze zamknięty i jeżeli będzie taka potrzeba może zostać 
rozbudowany”. 
 
Radny Pan Stanisław Ząbek – zabierając głos w dyskusji, powiedział: „Uważam, że to 
dobry krok w stronę poszerzenia granic Rzeszowa. Jeżeli nawiążemy dobre stosunki 
ekonomiczno – społeczne z sąsiednimi gminami to dążenia do tego, by Rzeszów był metropolią 
staną się realne”. 
 
Radna Pani Jolanta Kaźmierczak – wyrażając opinię w sprawie, powiedziała: 
„Uważam, że to nie jest krok w stronę poszerzania granic miasta, a w stronę tworzenia 
obszaru metropolitalnego. Jest to bardzo dobry krok do współpracy z sąsiednimi gminami”. 
 
Radny Pan Robert Kultys – powiedział: „Nie można utożsamiać obszaru 
metropolitalnego z obszarem funkcjonalnym, gdyż obszar funkcjonalny miasta to pojęcie 
węższe. Pojęcie obszaru funkcjonalnego jest zawarte w koncepcji przestrzennego 
zagospodarowania kraju”. 
 
Pan Tadeusz Ferenc – Prezydent Miasta Rzeszowa – zabierając głos w dyskusji, 
powiedział: „Współpraca z sąsiednimi gminami zawsze funkcjonowała. W tej chwili 
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staramy się pozyskać nowe środki, które zostaną przeznaczone m. in. na infrastrukturę, 
edukację, służbę zdrowia zarówno w gminach sąsiednich, jak i w Rzeszowie”. 
 
Przystąpiono do głosowania: 
 

Uchwała w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do realizacji projektu pn. 
„Opracowanie dokumentów strategicznych dla Rzeszowskiego Obszaru 
Funkcjonalnego” w ramach Programu Operacyjnego Pomoc Techniczna                 
2007 – 2013 (w zaproponowanej wersji) została przyjęta jednogłośnie (22 głosami 
„za”). 

 
Ad. 23.  
 
Pani Stanisława Bęben – Dyrektor Wydziału Pozyskiwania Funduszy UM 
Rzeszowa – przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia 
do projektu pn.: „Liderzy Gospodarki Krajów Europy Środkowej” w ramach 
Programu Europa dla Obywateli (projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem, 
przedstawiony na druku nr XLVI/25/2013 stanowi załącznik nr 28 do protokołu). 
Ponadto, zgłosiła wprowadzenie w § 1 autopoprawki o treści: „Gmina Miasto Rzeszów 
wyraża wolę przystąpienia – miasta Rzeszowa wraz z 3 miastami partnerskimi (Preszow – 
Słowacja, Niyregyhaza – Węgry, Satu Mare – Rumunia) (…)”. 
(tekst autopoprawki stanowi załącznik nr 28a do protokołu). 
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania:  
 

Uchwała w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do projektu pn.: „Liderzy 
Gospodarki Krajów Europy Środkowej” w ramach Programu Europa dla 
Obywateli (wraz z autopoprawką) została przyjęta jednogłośnie (22 głosami „za”). 
 
 
Pan Andrzej Dec – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że wpłynął 
wniosek o wprowadzenie do porządku obrad:  
1) w pkt 23 a – projektu uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej Miasta 
Rzeszowa na 2013 r.  
Wniosek został przyjęty jednogłośnie (17 głosami „za”). 
2) w pkt 23 b – autopoprawka do uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Rzeszowa.  
Wniosek został przyjęty jednogłośnie (18 głosami „za”). 
 
Ad. 23a. 
 
Pani Janina Filipek – Skarbnik Miasta – przedstawiła projekt uchwały w sprawie 
zmian uchwały budżetowej Miasta Rzeszowa na 2013 r. (projekt uchwały, wraz                
z uzasadnieniem, stanowi załącznik nr 29 do protokołu). 
Wyjaśniła: „W przedłożonym projekcie uchwały zwiększa się wydatki budżetu miasta, 
wydatki bieżące – statutowe wydatki jednostek budżetowych o kwotę 3 192 237 zł. Dodatkowe 
środki przeznaczone będą na odpłatność za usługi przewozowe w ramach publicznego 
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transportu drogowego dla MPK w Rzeszowie. Wzrost kosztów świadczonych usług wynika 
ze zmiany stawki 1 wozokilometra o koszt dzierżawy nowych autobusów”. 
 
Radny Pan Stanisław Ząbek – zapytał: „Czy stawka amortyzacyjna jest narzucona, czy 
też ustalana przez Radę Miasta?” 
 
Pani Janina Filipek – Skarbnik Miasta – wyjaśniła, że stawka amortyzacyjna została 
ustalona na poziomie 8 % od wartości autobusu.  
 
Przystąpiono do głosowania: 
 

Uchwała w sprawie zmian uchwały budżetowej Miasta Rzeszowa na 2013 r. 
(w zaproponowanej wersji) została przyjęta 17 głosami „za”, bez głosów 
przeciwnych, przy 3 głosach wstrzymujących.  
 
Ad. 23b. 
 
Pani Janina Filipek – Skarbnik Miasta – przedstawiła autopoprawkę do uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Rzeszowa (autopoprawka stanowi załącznik nr 30 do protokołu). 
 
Przystąpiono do głosowania: 
 

Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Miasta Rzeszowa (wraz z autopoprawką) została przyjęta 17 głosami 
„za”, bez głosów przeciwnych, przy 3 głosach wstrzymujących.  
 

Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Miasta Rzeszowa (tekst jednolity) stanowi załącznik nr 31 do protokołu.  
 
Ad. 24.  

 
Pan Roman Holzer – Zastępca Prezydenta Miasta – przedstawił projekt uchwały             
w sprawie uzgodnienia zakresu prac wykonywanych na potrzeby ochrony przyrody 
dotyczących pomników przyrody w Rzeszowie (projekt uchwały, wraz                        
z uzasadnieniem, przedstawiony na druku nr XLVI/25/2013 stanowi załącznik               
nr 31 do protokołu). 
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania:  
 

Uchwała w sprawie uzgodnienia zakresu prac wykonywanych na potrzeby 
ochrony przyrody dotyczących pomników przyrody w Rzeszowie                        
(w zaproponowanej wersji) została przyjęta jednogłośnie (18 głosami „za”). 
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Ad. 25.  
 
Pan Henryk Wolicki – Pełnomocnik Prezydenta Miasta Rzeszowa ds. Oświaty, 
Opieki Społecznej i Osób Niepełnosprawnych – przedstawił projekt uchwały                 
w sprawie utworzenia Przedszkola Publicznego Nr 39 w Rzeszowie (projekt 
uchwały, wraz z uzasadnieniem, przedstawiony na druku nr XLVI/13/2013 stanowi 
załącznik nr 33 do protokołu). 
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania:  
 

Uchwała w sprawie utworzenia Przedszkola Publicznego                        
Nr 39 w Rzeszowie (w zaproponowanej wersji) została przyjęta jednogłośnie                   
(20 głosami „za”). 
 
Ad. 26.  

 
Pan Henryk Wolicki – Pełnomocnik Prezydenta Miasta Rzeszowa ds. Oświaty, 
Opieki Społecznej i Osób Niepełnosprawnych – przedstawił projekt uchwały              
w sprawie utworzenia Zespołu Szkolno – Przedszkolnego Nr 9 w Rzeszowie (projekt 
uchwały, wraz z uzasadnieniem, przedstawiony na druku nr XLVI/12/2013 stanowi 
załącznik nr 34 do protokołu). 
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania:  
 

Uchwała w sprawie utworzenia Zespołu Szkolno – Przedszkolnego Nr              
9 w Rzeszowie (w zaproponowanej wersji) została przyjęta jednogłośnie                   
(20 głosami „za”). 

 
Ad. 27.  
 
Radny Pan Jacek Kiczek – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miasta 
Rzeszowa – przedstawił projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi (projekt 
uchwały, wraz z uzasadnieniem, przedstawiony na druku nr XLVI/15/2013 stanowi 
załącznik nr 35 do protokołu). Poinformował, że Komisja Rewizyjna pozytywnie 
zaopiniowała ww. projekt. 
W ramach autopoprawki, poprosił o korektę numeracji ustępów w § 1 powyższego 
projektu uchwały.  
 
Radny Pan Robert Kultys – zapytał, na kim ciąży obowiązek poinformowania 
nabywcy biletu o konieczności jego podpisania? 
 
Pan Łukasz Dziągwa – Dyrektor Zarządu Transportu Miejskiego w Rzeszowie – 
wyjaśnił, że na bilecie jest umieszczona informacja – brak podpisu na bilecie 
powoduje, iż jest on nieważny.   
 
Przystąpiono do głosowania: 
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Uchwała w sprawie rozpatrzenia skargi (wraz z autopoprawką) została 
przyjęta 14 głosami „za”, bez głosów przeciwnych, przy 4 głosach wstrzymujących.  
 
Ad. 28.  
 
Pan Roman Holzer – Zastępca Prezydenta Miasta – przedstawił projekt uchwały              
w sprawie nazw ulic na terenie miasta Rzeszowa (projekt uchwały, wraz                        
z uzasadnieniem, stanowi załącznik nr 36 do protokołu). 
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania:  
 

Uchwała w sprawie nazw ulic na terenie miasta Rzeszowa                        
(w zaproponowanej wersji) została przyjęta jednogłośnie (17 głosami „za”). 

 
Ad. 29.  
 
Pan Roman Holzer – Zastępca Prezydenta Miasta – przedstawił projekt uchwały              
w sprawie nadania nazwy na terenie miasta Rzeszowa (projekt uchwały, wraz                  
z uzasadnieniem, stanowi załącznik nr 37 do protokołu). 
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania:  
 

Uchwała w sprawie nadania nazwy na terenie miasta Rzeszowa                        
(w zaproponowanej wersji) została przyjęta jednogłośnie (17 głosami „za”). 

 
Ad. 30.  
 
Pan Marcin Stopa – Sekretarz Miasta Rzeszowa – przedstawił projekt uchwały                
w sprawie granic osiedli miasta Rzeszowa (projekt uchwały, wraz z uzasadnieniem, 
stanowi załącznik nr 38 do protokołu). 
 
Pan Andrzej Dec – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że Komisja 
Regulaminowo – Statutowa Rady Miasta Rzeszowa pozytywnie zaopiniowała 
powyższy projekt uchwały.  
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji, przystąpiono do głosowania:  
 

Uchwała w sprawie granic osiedli miasta Rzeszowa (w zaproponowanej 
wersji) została przyjęta 17 głosami „za”, przy 1 głosie przeciwnym i przy 1 głosie 
wstrzymującym.  
 
Ad. 31.  
 
Pan Marcin Stopa – Sekretarz Miasta Rzeszowa – przedstawił projekt uchwały               
w sprawie podziału gminy Rzeszów na stałe obwody głosowania, ustalenia ich 
numerów i granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych (projekt uchwały, 
wraz z uzasadnieniem, stanowi załącznik nr 39 do protokołu). Radni otrzymali 
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autopoprawkę do uzasadnienia projektu uchwały (autopoprawka stanowi załącznik 
nr 39 a do protokołu.  
Ponadto poinformował, że projekt uchwały posiada pozytywną opinię Komisarza 
Wyborczego. 
 
Radny Pan Robert Kultys – zapytał, czy zmiany dotyczące obwodów głosowania 
mają wpływ na zmianę dotyczącą okręgów wyborczych?  
 
Pan Marcin Stopa – Sekretarz Miasta Rzeszowa – wyjaśnił, że nie ma to wpływu na 
zmianę okręgów.  
 
Pan Andrzej Dec – Przewodniczący Rady Miasta – poinformował, że Komisja 
Regulaminowo – Statutowa Rady Miasta Rzeszowa pozytywnie zaopiniowała 
powyższy projekt uchwały.  
 
Przystąpiono do głosowania: 
 

Uchwała w sprawie podziału gminy Rzeszów na stałe obwody głosowania, 
ustalenia ich numerów i granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych            
(wraz z autopoprawką) została przyjęta jednogłośnie (21 głosami „za”). 
 
Ad. 32. 
 
Radni otrzymali sprawozdanie Prezydenta Miasta Rzeszowa z działalności Komisji 
Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego dla Miasta Rzeszowa za 2012 r. 
(sprawozdanie stanowi załącznik nr 40 do protokołu). 
 
Radny Pan Antoni Kopaczewski – poprosił o podsumowanie informacji na temat 
bezpieczeństwa i porządku w mieście.  
 
Pan Tadeusz Ferenc – Prezydent Miasta Rzeszowa – powiedział: „Moim zdaniem 
Rzeszów jest bezpiecznym miastem. Współpraca z Policją jest dobra, a na ulicach jest 
widocznych wiele patroli”. 
 
Radni Miasta Rzeszowa otrzymali sprawozdanie z działalności Prezydenta Miasta 
Rzeszowa za okres od 14 grudnia 2012 r. do 14 stycznia 2013 r. (sprawozdanie 
stanowi załącznik nr 41 do protokołu).  
 
Ad. 33.  
 
Radni pp. Jerzy Cypryś, Marek Strączek, Robert Kultys, Roman Jakim, Jadwiga 
Stręk, Jerzy Jęczmienionka – złożyli pisemnie interpelację o treści: 

 
„Proszę o zestawienie wartości sprzedanego majątku Miasta Rzeszowa w ciągu lat 

2003 – 2012 w rozbiciu na poszczególne lata”. 
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Radni pp. Jerzy Cypryś, Robert Kultys, Roman Jakim, Jadwiga Stręk, Jerzy 
Jęczmienionka, Jacek Kiczek – złożyli pisemnie interpelację o treści: 
 

„Proszę o zestawienie kosztów funkcjonowania administracji miejskiej w latach 2003 – 
2012 w rozbiciu na poszczególne lata. Proszę o podanie ilości zatrudnionych                        
w poszczególnych latach i wydatków płacowych ponoszonych przez Miasto”. 
 
Radni pp. Jerzy Cypryś, Roman Jakim, Jadwiga Stręk, Marek Strączek – złożyli 
pisemnie interpelację o treści: 
 

„Proszę o podanie informacji na temat stawki wozokilometra obecnie obowiązującej 
oraz zmian tej stawki w ciągu ostatnich 3 lat”. 

 
Radni pp. Jolanta Kaźmierczak, Jacek Kiczek, Marcin Deręgowski, Kazimierz 
Myrda, Andrzej Dec – złożyli pisemnie wniosek o treści: 
  

„W imieniu klubu Radnych PO zgłaszam wniosek, aby parkingi budowane przez 
inwestorów dla potrzeb inwestycji na terenie pasów drogowych były parkingami 
ogólnodostępnymi dla wszystkich mieszkańców, a nie tylko dla inwestorów czy też klientów 
wybudowanego obiektu”. 
 
Radny Pan Waldemar Wywrocki – złożył pisemnie wniosek o treści: 
 

„Szanowny Panie Prezydencie. 
W związku z uzyskaniem przez BGM niezbędnego terenu do wykonania chodnika pomiędzy 
budynkami Przedszkola nr 10 oraz Szkoły Podstawowej nr 14, które od 2011 r. wchodzą             
w skład Zespołu Szkolno – Przedszkolnego nr 4, wnoszę o jak najszybsze wykonanie 
wspomnianego chodnika, w ramach wydatków bieżących.  

Rada Osiedla Staroniwa wielokrotnie zwracała się z pismem o wykonanie                 
ww. zadania.  

Pozostaję z poważaniem”. 
 
Radny Pan Jerzy Jęczmienionka – złożył pisemnie interpelację o treści: 
 

„W imieniu mieszkańców proszę o wprowadzenie do budżetu miasta zadania                  
pn. Przebudowa ulic Cegielnianej i Pigonia wraz z niezbędną infrastrukturą”. 
 
Radny Pan Jerzy Jęczmienionka – złożył pisemnie interpelacje o treści: 
 

1. „W imieniu mieszkańców proszę o montaż 3 lamp oświetleniowych w rejonie             
ul. Ułanów 10. Informuję, że zgłoszony wniosek był przedstawiony na Radzie 
Osiedla, która popiera prośbę mieszkańców. 

2. W imieniu mieszkańców oraz Rady Osiedla proszę o wykonanie nowej 
nawierzchni ulic Saperów oraz ul. Bocznej Mieszka I, które znajdują się w złym 
stanie technicznym i wymagają pilnego remontu”. 

 
 
 



 22 

Radny Pan Marek Strączek – złożył pisemnie wniosek o treści: 
 

„W imieniu mieszkańców Spiechowicza zwracam się z wnioskiem o szybkie 
spowodowanie dokończenia uporządkowania i zagospodarowania terenu skarpy przy                   
ul. Spiechowicza. Inwestycję rozpoczęto już kilka lat temu”. 

 
Radny Pan Waldemar Szumny – złożył pisemnie interpelację o treści: 
 

„Nawiązując do wcześniejszej interpelacji dotyczącej propozycji Politechniki 
Rzeszowskiej odnośnie do budowy nowego przedszkola i nowej korespondencji uczelni                  
z miastem w tej sprawie jeszcze raz wyrażam swoje poparcie dla tej inicjatywy. Szeroką 
argumentację przedstawiłem w poprzedniej interpelacji, a ponieważ uczelnia pismem ze 
stycznia 2013 r. zwróciła się do Prezydenta Miasta Rzeszowa z modyfikacją wcześniejszego 
rozwiązania, zatem proszę o uwzględnienie nowej propozycji. Politechnika Rzeszowska 
przedstawia nowe argumenty i nową propozycję, która jej zdaniem jest najkorzystniejsza 
zarówno dla miasta, jak i dla uczelni, a jednocześnie pozwoli na osiągnięcie zamierzonego 
słusznego celu, tj. budowy przedszkola”. 
 
Radna Pani Jadwiga Stręk – złożyła pisemnie interpelację o treści: 
 

„Na poprzedniej sesji zwracałam się z prośbą o informacje dotyczące ustawienia wiaty 
przystankowej przy ul. Staromiejskiej (przy sklepie spożywczym). Proszę o informację na 
jakim etapie jest ta sprawa i kiedy nastąpi ustawienie wiaty”. 
 
Radna Pani Marta Niewczas – złożyła ustnie interpelację o treści: 
 

„Proszę o budowę szaletu miejskiego na bulwarach nad Wisłokiem”.  
 
Ad. 34.  
 
Radny Pan Wiesław Buż – powiedział: „Przy Galerii Rzeszów został wybudowany 
łącznik drogowy, gdzie na początku był ogólnodostępny postój taksówek. Następnie tablice 
informujące o tym postoju zostały usunięte. Czyja to była decyzja?” 
 
Pan Piotr Magdoń – Dyrektor Miejskiego Zarządu Dróg – wyjaśnił, że teren jest 
własnością Galerii Rzeszów.  
 
Pan Andrzej Dec – Przewodniczący Rady Miasta – zaproponował, aby rozważyć 
ustanowienie Kopca Konfederatów Barskich miejscem upamiętniającym wydarzenia 
historyczne.  
 
Na XLVI sesji odbytej w dniu 29 stycznia 2013 r. Rada Miasta Rzeszowa podjęła 
następujące uchwały: 
 

1. Uchwała Nr XLVI/869/2013 – zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Rzeszowa. 
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2. Uchwała Nr XLVI/870/2013 – w sprawie zmiany uchwały budżetowej miasta 
Rzeszowa na rok 2013 Nr XLIV/841/2012. 
 

3. Uchwała Nr XLVI/871/2013 – w sprawie zmian uchwały budżetowej Miasta 
Rzeszowa na 2013 r.  
 

4. Uchwała Nr XLVI/872/2013 – w sprawie wyrażenia zgody na 
wydzierżawienie nieruchomości położonej przy al. Rejtana w Rzeszowie. 
 

5. Uchwała Nr XLVI/873/2013 – w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 
nieruchomości położonych w Rzeszowie przy Al. Żołnierzy I Armii Wojska 
Polskiego. 
 

6. Uchwała Nr XLVI/874/2013 – w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 
nieruchomości niezabudowanej położonej w Rzeszowie.  
 

7. Uchwała Nr XLVI/875/2013 – w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie 
nieruchomości. 
 

8. Uchwała Nr XLVI/876/2013 – w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie 
nieruchomości. 
 

9. Uchwała Nr XLVI/877/2013 – w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie 
nieruchomości. 
 

10. Uchwała Nr XLVI/878/2013 – w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie 
nieruchomości. 
 

11. Uchwała Nr XLVI/879/2013 – w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie 
nieruchomości. 
 

12. Uchwała Nr XLVI/880/2013 – w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 
umowy najmu i odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia umowy. 
 

13.  Uchwała Nr XLVI/881/2013 – w sprawie wyrażenia zgody na ustanawianie 
odpłatnej służebności przesyłu na rzecz PGE Dystrybucja S.A.  
 

14. Uchwała Nr XLVI/882/2013 – w sprawie uchwalenia zmiany Nr 231/17/2011 
Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego Nr 10/7/96 zespołu 
usług publicznych i komercyjnych na osiedlu Nowe Miasto w Rzeszowie.  
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15. Uchwała Nr XLVI/883/2013 – w sprawie uchwalenia zmiany Nr 209/21/2010 

Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego Nr 137/8/2006                      
w rejonie ulicy Zawiszy Czarnego – 1 w Rzeszowie – 1 w części dotyczącej 
terenów: 3MN/U, 2U, 3U, 1U/P – 3U/P, 1U/ZP, 2U/ZP, 1KDL, 2KDD                   
i 1KDW/XR oraz części terenów: 3MN – 5MN i 1E.  
 

16. Uchwała Nr XLVI/884/2013 – w sprawie uchwalenia Miejscowego Planu 
Zagospodarowania Przestrzennego Nr 240/8/2012 w rejonie ul. Szajerów na 
osiedlu Słocina w Rzeszowie.  
 

17. Uchwała Nr XLVI/885/2013 – zmieniająca uchwałę Rady Miasta Rzeszowa –  
w sprawie utworzenia Zarządu Transportu Miejskiego w Rzeszowie.  
 

18. Uchwała Nr XLVI/886/2013 – w sprawie ustalenia cen urzędowych za usługi 
przewozowe w publicznym transporcie zbiorowym w zakresie zadania                   
o charakterze użyteczności publicznej na terenie Gminy Miasto Rzeszów.  
 

19. Uchwała Nr XLVI/887/2013 – w sprawie ustanowienia ulg w opłatach za 
usługi przewozowe w publicznym transporcie zbiorowym w zakresie zadania 
o charakterze użyteczności publicznej na terenie Gminy Miasta Rzeszów.  
 

20. Uchwała Nr XLVI/888/2013 – w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do 
realizacji projektu pn. „Opracowanie dokumentów strategicznych dla 
Rzeszowskiego Obszaru Funkcjonalnego” w ramach Programu Operacyjnego 
Pomoc Techniczna 2007 – 2013.  
 

21. Uchwała Nr XLVI/889/2013 – w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do 
projektu pn.: „Liderzy Gospodarki Krajów Europy Środkowej” w ramach 
Programu Europa dla Obywateli. 
 

22. Uchwała Nr XLVI/890/2013 – w sprawie zmian uchwały budżetowej Miasta 
Rzeszowa na 2013 r. 
 

23. Uchwała Nr XLVI/891/2013 – w sprawie uzgodnienia zakresu prac 
wykonywanych na potrzeby ochrony przyrody dotyczących pomników 
przyrody w Rzeszowie.  
 

24. Uchwała Nr XLVI/892/2013 – w sprawie utworzenia Przedszkola Publicznego 
Nr 39 w Rzeszowie.  



 25 

 
25. Uchwała Nr XLVI/893/2013 – w sprawie utworzenia Zespołu Szkolno – 

Przedszkolnego Nr 9 w Rzeszowie. 
 

26. Uchwała Nr XLVI/894/2013 – w sprawie rozpatrzenia skargi.  
 

27. Uchwała Nr XLVI/895/2013 – w sprawie nazw ulic na terenie miasta 
Rzeszowa. 
 

28. Uchwała Nr XLVI/896/2013 – w sprawie nadania nazwy na terenie miasta 
Rzeszowa. 
 

29. Uchwała Nr XLVI/897/2013 – w sprawie granic osiedli miasta Rzeszowa.  
 

30. Uchwała Nr XLVI/898/2013 – w sprawie podziału gminy Rzeszów na stałe 
obwody głosowania, ustalenia ich numerów i granic oraz siedzib 
obwodowych komisji wyborczych.  

 
Pan Andrzej Dec – Przewodniczący Rady Miasta – w związku z wyczerpaniem 
przyjętego porządku obrad dokonał zamknięcia XLVI sesji Rady Miasta Rzeszowa. 
 
Obrady trwały od godz. 8.30 do godz. 11.50. 
Na tym protokół zakończono. 
 
 
Protokołowała:  
 
Marta Perlak                                
 
 
                                                                                            Przewodniczący  
                                                                                      Rady Miasta Rzeszowa 
 
                                                                                               Andrzej Dec 
 
       Dyrektor  
Biura Rady Miasta  
 
Mirosław Kubiak 
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